
Slovo starosty obce

Vážení spoluobčané.
Dlouhá  a  mrazivá  zima  končí.  Všichni  se

začínáme  těšit  na  naše  zahrádky,  jarní  procházky
a grilování. My na obci ale také na velké budování, které
již v současné době probíhá. Po dlouhé zimě začala druhá
fáze tří důležitých akcí a to:

TJ  Vigantice  –  rekonstrukce  fotbalového
hřiště  UMT,  Vigantice  –  bezbariérové  úpravy
chodníků a zastávek podél silnice III/4867 – průjezdní
úsek, a Rekonstrukce VO kolem silnice III/4867.

Fotbalové  hřiště  musí  být  zkolaudováno
do 30. 4. 2019, takže jeho dokončení se blíží. Doufám, že
v květnu  hřiště  oficiálně  otevřeme  s Milanem  Barošem,
Radimem Kučerou a  Rendou Bolfem.
Na chodnících  a veřejném  osvětlení  se  už  také  začalo
pracovat.  V červnu  by  měly  práce  finišovat  položením
nového asfaltového povrchu přes celé
Vigantice.

V současné době pracujeme
na dokončení  školské  zahrady,
rekonstruujeme  šatny  a chodby
v místní  tělocvičně.  Zkolaudováno
bylo  víceúčelové  hřiště  u  místní
tělocvičny, most ev. č. M4 (U Hlasů)
a  dále  parkoviště  u  ZŠ  a  MŠ
Vigantice. 

Chtěl bych Vám poděkovat
za  pozornost  a  přeji  krásné  jaro.
V případě  jakéhokoliv  dotazu
a v případě  jakéhokoliv  nápadu  mně
neváhejte kontaktovat.

Zdenek Porubský, starosta

Občasník Obce Vigantice, okres Vsetín

Březen 2019 1/2019 Zdarma



Třídění odpadů a jejich následná recyklace není jedinou
cestou,  jak se vypořádat  se spotřebou  obalů.  V některých
případech  můžeme  obaly  znovupoužít.  Nebo  se vybavit  tak,
abychom nemuseli používat ty jednorázové.

SKLO
Sklo se vhazuje do zeleného kontejneru. Dáváme do něj

sklo bez ohledu na barvu. Vytříděné sklo není nutné rozbíjet, bude
se  dále  třídit!  Díky  svým  vlastnostem  se  dá  skleněný  odpad
recyklovat do nekonečna. 

ANO -  Do  zeleného
kontejneru  můžeme  vhazovat
barevné  sklo,  například  lahve
od vína,  alkoholických
i nealkoholických nápojů. Vhodit
do  zeleného  kontejneru  můžete
také  tabulové  sklo  z oken
a ze dveří, sklo čiré, tedy sklenice
od kečupů,  marmelád  či
zavařenin a rozbité skleničky.

NE -  Do těchto  nádob
nepatří  keramika  a  porcelán.
Nepatří sem ani autosklo, zrcadla
nebo  třeba  drátované  sklo,  zlacená  a  pokovená  skla.  Varné
a laboratorní  sklo,  stejně  jako  sklokeramika  do  zeleného
kontejneru  také  nepatří.  Vratné  zálohované  sklo  vracejte  zpět
do obchodu.

PLAST
Plast  patří  do  žlutého  kontejneru.  V průměrné  české

popelnici zabírají nejvíc místa ze všech odpadů, proto je nejenom
důležité  jejich  třídění,  ale  i  sešlápnutí  či  zmačkání
před vyhozením.  

ANO -  Do  kontejnerů
na plasty patří fólie, sáčky, plastové
tašky,  sešlápnuté  PET láhve,  obaly
od pracích, čistících a kosmetických
přípravků,  kelímky  od  jogurtů,
mléčných  výrobků,  balící  fólie
od spotřebního  zboží,  obaly  od CD
disků  a další  výrobky
z plastů.Pěnový  polystyren  sem
vhazujeme v menších kusech.

NE - Naopak sem nepatří
mastné  obaly  se  zbytky  potravin
nebo  čistících  přípravků,  obaly
od žíravin, barev a jiných nebezpečných látek, podlahové krytiny
či novodurové trubky.

NÁPOJOVÝ KARTON
Nápojový  karton  známý  jako  krabice  na  mléko  nebo

víno.  Vhazují  se do kontejnerů různých barev a tvarů,  ale vždy
označených oranžovou nálepkou - případně do oranžových pytlů.
Záleží  na  tom,  jak  má  obec  systém  sběru  nápojových  kartonů
nastavený.

ANO -  Sem  patří  krabice  od  džusů,  vína,  mléka
a mléčných  výrobků,  které  je  potřeba  před  vhozením
do kontejneru, či pytle řádně sešlápnout.

NE -  Nepatří  sem „měkké"  sáčky,  například  od  kávy
a různých  potravin  v prášku.  Neodhazujte  sem  ani  nápojové
kartony obsahující zbytky nápojů a potravin.

                                                     

PAPÍR
Papír patří do modrého kontejneru. Ze všech tříděných

odpadů  právě  papíru  vyprodukuje  průměrná  česká  domácnost
za rok  hmotnostně  nejvíc.  Modré  kontejnery  na  papír  bývají
nejsnazším způsobem, jak se ho správně zbavit. Alternativu pak
poskytují sběrné suroviny, které nejsou vždy dostupné, na druhou
stranu nabízejí za papír roztříděný podle druhů finanční odměnu.
Vhodit sem můžeme například časopisy, noviny,  sešity, krabice,
papírové  obaly,  cokoliv  z lepenky,  nebo  knihy.  Obálky
s fóliovými okénky sem můžete také vhazovat, Nevadí ani papír
s kancelářskými  sponkami.  Zpracovatelé  si  s nimi  umí  poradit.
Bublinkové obálky vhazujeme pouze bez plastového vnitřku!

Do  modrého  kontejneru  nepatří  celé  svazky  knih
(vhazovat pouze bez vazby, ve větším počtu patří na sběrný dvůr),
uhlový,  mastný  nebo jakkoliv  znečištěný  papír.  Tyto  materiály
nelze  už  nadále  recyklovat.  To  samé  platí  o  termopapíru
(účtenkách).  Pozor,  použité  dětské  pleny  opravdu  nepatří
do kontejneru na papír, ale do popelnice!

V obci Vigantice jsme rok 2018 vytřídili 67,48 t odpadu,
což je nejvíc v historii. Za třídění odpadu Vám děkuji.

Prosím… Využívejte našeho nového Sběrného
dvora… Děkuji…
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Třídění odpadů

Sběrný dvůr



Usnesení 2. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 13. 12. 2018

Usnesení 3. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 7. 2. 2019

Zastupitelstvo obce Vigantice:
2/12  schvaluje  Smlouvu  o  zřízení  služebnosti  inženýrské  sítě
VaK/42/17/75/01310  –  Prodloužení  vodovodu  a  kanalizace,
a pověřuje starostu obce Vigantice Zdenka Porubského podpisem
uvedené smlouvy, 
2/13 schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti
IE-12-8004916/001,  a pověřuje starostu obce Vigantice Zdenka
Porubského podpisem uvedené smlouvy, 
2/14  zřizuje Finanční  výbor,  při  zastupitelstvu  obce  Vigantice
v počtu 3 členů ve složení, předseda – Roman Horák a členové -
Ing. Radek Porubský a Ing. Miroslav Bos, 
2/15  zřizuje Kontrolní  výbor  při  zastupitelstvu  obce  Vigantice
v počtu 3 členů ve složení, předseda - Pavel Šturala a členové - Jiří
Vičan a Ing. Ivo Mischinger,
2/16  bere  na  vědomí,  že  starosta  obce  Vigantice  zřizuje jako
iniciativní  a  poradní  orgán  Kulturní  komisi  ve  složení,
předsedkyně  -  Eva  Štreitová  a  členky  -  Hana  Hlaváčková,
Ing. Dana Sklářová, Kateřina Kedroňová, Hana Matušová a Edita
Votrubová,
2/17  bere  na  vědomí,  že  starosta  obce  Vigantice  zřizuje jako
iniciativní  a  poradní  orgán  Komisi  pro  péči  o  krajinu,  přírodu
a lesní hospodářství  ve složení,  předseda - Ing.  Vítězslav Baroš
a členové – Jiří Jurajda a Josef Fojtášek, 
2/18 schvaluje poskytnutí  dotace z rozpočtu obce pro rok 2019
na činnost FK Vigantice ve výši 300.000,- Kč a pověřuje starostu
obce  Zdenka  Porubského  k  podpisu  Veřejnoprávní  smlouvy
o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,
2/19  schvaluje poskytnutí  dotace z rozpočtu obce pro rok 2019
Českému  svazu  včelařů,  o.  s.,  ZO  Hutisko  –  Solanec,
na plánované  akce  a  osvětu  ve  výši  25.000,-  Kč  a  pověřuje
starostu  obce  Zdenka  Porubského  podpisem  Veřejnoprávní
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,
2/20 schvaluje poskytnutí  dotace z rozpočtu obce pro rok 2019
Mysliveckému  spolku  Rysová  –  Vigantice,  z.  s.,  na  plánované
akce  a  zajištění  péče  o  zvěř  ve  výši  80.000,-  Kč  a  pověřuje
starostu  obce  Zdenka  Porubského  podpisem  Veřejnoprávní
smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,

2/21 schvaluje poskytnutí  dotace z rozpočtu obce pro rok 2019
SH  ČMS  –  SDH  Vigantice,  na  plánované  akce  ve  výši
120.000,- Kč  a  pověřuje  starostu  obce  Zdenka  Porubského
podpisem Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu
Obce Vigantice,
2/22  schvaluje poskytnutí  dotace  z rozpočtu  Obce  Vigantice
Charitě  Valašské  Meziříčí  pro  rok  2019  ve  výši  25.000,-  Kč
a pověřuje  starostu  obce  Zdenka  Porubského  podpisem
Veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí  dotace  z rozpočtu  Obce
Vigantice,
2/23  schvaluje poskytnutí  dotace  z rozpočtu  Obce  Vigantice
spolku Andělé Stromu života,  pobočný spolek Moravskoslezský
kraj pro rok 2019 ve výši 20.000,- Kč  a pověřuje  starostu obce
Zdenka  Porubského  podpisem  Veřejnoprávní  smlouvy
o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,
2/24 schvaluje poskytnutí  dotace  z rozpočtu  Obce  Vigantice
Beskyd Bike z. s., Vigantice, pro rok 2019 ve výši 10.000,- Kč
a pověřuje  starostu  obce  Zdenka  Porubského  podpisem
Veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí  dotace  z rozpočtu  Obce
Vigantice,
2/25  schvaluje poskytnutí  dotace  z rozpočtu  Obce  Vigantice
Ing. L. K.,  pro rok 2019 ve výši 15.000,- Kč a pověřuje starostu
obce  Zdenka  Porubského  podpisem  Veřejnoprávní  smlouvy
o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Vigantice,
2/26 schvaluje  v souladu  s  §  16  zákona  č.  250/2000  Sb.,
o rozpočtových  pravidlech  územních  rozpočtů,  v platném znění,
rozpočtové opatření č.  6 obce Vigantice  pro rok 2018, (příjmy:
- 4.102.000, -Kč, výdaje: - 4.102.000,- Kč, financování: 0,- Kč),
2/27  schvaluje rozpočet  obce  Vigantice  na  rok  2019  a  to
v souladu s ustanovením zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových
pravidlech územních rozpočtů, v platném znění, viz. přílohy,
2/28 schvaluje rozdělení celé částky 34.038,12,- Kč ze „Sbírky
na poškozené  z domu  č. p.  198  v obci  Vigantice“  v těchto
částkách:  rodina  Jurajdova 17.019,06  Kč,  František  Vrána
11.346,04 Kč a rodina Paprskářova 5.673,02 Kč.

Hana Foltasová Zdenek Porubský
Místostarosta starosta

Zastupitelstvo  obce  Vigantice: bere  na  vědomí kontrolu
usnesení 2. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice,
3/29 schvaluje  Smlouvu  o  budoucí  smlouvě  o  zřízení  věcného
břemene a dohodu o umístění stavby IV-12-8016160/5, Vigantice,
p. č.  545/208 a 209,  NNk,  a pověřuje  starostu obce Vigantice,
pana Zdenka Porubského podpisem uvedené smlouvy, 
3/30 ustanovuje jako určeného zastupitele pro územní plánování
pro  volební  období  2018  až  2022  starostu  obce,  pana  Zdenka
Porubského, 
3/31  schvaluje Obecně  závaznou  vyhlášku  obce  Vigantice
č. 1/2019  –  „O  stanovení  systému  shromažďování,  sběru,
přepravy,  třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů
a nakládání se stavebním odpadem na území obce Vigantice“,
3/32  schvaluje Obecně  závaznou  vyhlášku  obce  Vigantice
č. 2/2019  –  „O místním  poplatku  za  provoz  systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování
komunálních odpadů“.
3/33  schvaluje Obecně  závaznou  vyhlášku  obce  Vigantice
č. 3/2019 – „O regulaci hlučných činností“,
3/34  schvaluje  Obecně  závaznou  vyhlášku  obce  Vigantice
č. 4/2019,  kterou  se  zrušuje  obecně  závazná  vyhláška  č.  1/99
„O vytvoření  a  použití  účelových  prostředků  ,,Fondu  rozvoje
bydlení obce Vigantice“,
3/35 schvaluje  darovací smlouvu uzavřenou mezi obdarovaným:
Obec Vigantice, Vigantice 203, 756 61 Vigantice, a dárcem, J. B.,

Vigantice,  týkající  se  darování  pozemku  parc.  č.  151/9  v k.  ú.
Vigantice  o  výměře  21  m2,  a  pozemku  parc.  č.  151/10  v k.  ú.
Vigantice o výměře 232 m2 a  pověřuje starostu obce Vigantice,
pana Zdenka Porubského podpisem uvedené smlouvy, 
3/36 schvaluje  darovací smlouvu uzavřenou mezi obdarovaným:
Obec Vigantice, Vigantice 203, 756 61 Vigantice, a dárcem, B. S.,
Praha  5,  týkající  se  darování  pozemku  parc.  č.  147/10  v k.  ú.
Vigantice  o výměře 423 m2,  a pozemku parc.  č.  666/16 v k.  ú.
Vigantice o výměře 156 m2 a  pověřuje starostu obce Vigantice,
pana Zdenka Porubského podpisem uvedené smlouvy,
3/37 schvaluje Provozní řád Sběrného dvora obce Vigantice.

Hana Foltasová Zdenek Porubský
Místostarosta starosta

Některé  majitele  domácích  mazlíčků  (psů),  bych  chtěl
upozornit  na  Obecně  závaznou  vyhlášku  č.  4/2008,  kterou  se
stanovují  pravidla  pro  pohyb  psů  na  veřejném  prostranství.
Odchyt  volně  pobíhajících  psů  a  následné  umístění  do  psího
útulku,  není  zrovna  nejlevnější  a  proto  by  měli  majitelé  tuto
vyhlášku dodržovat, jelikož si náklady platí sami.

Zdenek Porubský, starosta 
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Volný pohyb psů



Jubilanti v obci leden – květen 2019

Z matriky

Usnesení 4. zasedání Zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 21. 2. 2019

Místní poplatky

Zastupitelstvo obce Vigantice:
4/38 schvaluje  investiční  záměr  „Obnova  obecního  majetku  –
most ev. č. M3 přes Hážovický potok“ a bere na vědomí podání
žádosti o získání dotace k Ministerstvu pro místní rozvoj, v rámci
podprogramu  117D919 - Obnova obecního a krajského majetku
po živelních pohromách v roce 2018, 
4/39 schvaluje  investiční  záměr  „Workoutové  hřiště  Vigantice
2019“  a  bere  na vědomí podání  žádosti  o  získání  dotace
k Ministerstvu  pro  místní  rozvoj,  v rámci  podprogramu

117d8210H  -  Podpora  budování  a  obnovy  míst  aktivního
a pasivního odpočinku,
4/40 schvaluje  investiční  záměr  „Vigantice  –  parkovací  stání
u Obecního úřadu“ a  bere na vědomí podání  žádosti  o  získání
dotace  k Ministerstvu  pro  místní  rozvoj,  v rámci  podprogramu
117d8210C  -  Podpora  obnovy  staveb  a  zařízení  dopravní
infrastruktury,

Hana Foltasová Zdenek Porubský
Místostarosta starosta

V obci Vigantice proběhnou volby v zasedací
místnosti  obecního  úřadu.  Zahájení  voleb  v pátek
24. května  2019  od  14.00  hodin  do 22.00  hodin
a v sobotu 25.  května  2019  od 8.00  hodin  do  14.00
hodin.

V obci  Vigantice  je  stanoven  jeden
volební  okrsek  a volební  místnost  je  zasedací
místnost Obecního úřadu Vigantice. Voličem je
státní občan ČR, který alespoň druhý den voleb
dosáhl věku nejméně 18 let. 

Počet obyvatel v obci Vigantice je 1096, z toho je 534 mužů a 562 žen. Počet čísel popisných v obci je 1 096.

Upozorňujeme  občany  obce  Vigantice,  že  místní
poplatky pro tento rok je možné platit od 1. března do 30. dubna
2019. Poplatek lze uhradit:
1. v hotovosti do pokladny správce poplatku (OÚ)
2. poštovní poukázkou
3.  bankovním převodem na účet  správce  poplatku  -  číslo  účtu:
4526851/0100

Obec Vigantice vybírá v roce 2019 tyto poplatky:
za odstranění komunálního odpadu 300 Kč za osobu /rok
ze psů  100 Kč za psa/rok, 150 Kč za každého dalšího  
psa
za kabelovou televizi:

60 Kč /měsíc – minimální nabídka
200 Kč/měsíc- základní nabídka
310 Kč/měsíc- filmová a tematická nabídka,

a další poplatky podle OZV Č.3/2008 o místních poplatcích.

Občané,  kteří  platí  poplatek  převodem  z účtu  je
nutné  si  vyzvednout  samolepku  na  popelnice  na  Obecním
úřadě.  Alespoň  jedna  popelnice  musí  být  označena
samolepkou  s aktuálním  datem  2019!  Stále  jsou  některé
popelnice neoznačené, na což poukazují zaměstnanci svozové
firmy.

Děti narozené v roce 2019 jsou osvobozeny od místního
poplatku  za  provoz  systému  shromažďování,  sběru,  přepravy,
třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních  odpadů  v roce
2019. 

Majitelé psů, kteří nemají známku pro svého pejska,
dostanou po zaplacení poplatku za svého mazlíčka známku, která
bude registrována na obecním úřadě. Pokud se Vám pejsek ztratí,
nebo zatoulá, podle známky je možné vypátrat majitele psa. Pokud
známku  ztratíte,  nahlaste  tuto  skutečnost  na  obecním  úřadě
a vyzvedněte si známku novou. 

V této  tabulce  je  přehled
jubilantů.  Místostarostka  obce  Hana
Foltasová  Vás  osloví  a domluví  se
na návštěvě,  nebo předání  blahopřání
a poukazu  bez  případné  návštěvy.
Sami  můžete  také  na obecní  úřad
zavolat a domluvit se. 

Všem jubilantům upřímně
blahopřejeme a do dalších let
přejeme spoustu zdraví, lásky

a osobní pohody.

Příjmení, jméno: Věk:

Holubová Jarmila únor 75. let

Slováková Marie březen 85. let
Mikundová Bohumila březen 80. let

Šuláková Vlasta březen 75. let
Boráková Svatava březen 75. let

Děcký Cyril květen 85. let
Valová Jana květen 75. let

Baroš Vítězslav květen 70. let

Frňka Lubomír květen 70. let

Válek Zdeněk
Hlas Zdeněk

Všem příbuzným vyslovujeme upřímnou soustrast nad úmrtím blízkých.
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Ze života obce Vigantice

Volby do Evropského parlamentu konané ve dnech 24. a 25. května 2019

Úmrtí v obci v období od 1. 10. 2018 do 1. 3. 2019



Špalíkování větví

Očkování psů a koček Místní knihovna

Natálie Trčková
Filip Orság

Dominika Ježová
Adéla Picková

Amálie Gallová
David Gross

Kristýna Děcká
Julie Mynářová

Blahopřejeme rodičům
a zejména novým občánkům

Vigantic přejeme zdraví,
lásku a štěstí v dalším životě.

Termín Vítání občánků bude upřesněn, rodiče budou osloveni a pozváni písemně.

Obec  Vigantice  nabízí  službu  špalíkování  ořezaných
větví. Blíží se jarní úprava a ořezávání větví na vašich zahradách.
Větve můžete sami nařezat, nebo můžete zavolat na obecní úřad
a objednat  si  traktorek  s připojeným  špalíkovačem.  Pracovníci
protáhnou  větve  špalíkovačem  a  po  hromadě  větví  zbydou  jen
špalíky dřeva, které je možné uložit volně, nebo vkládat do pytlů.
Špalíky v pytlích je možné pohodlně uložit a použít na grilování.
Cena této služby 300,- Kč za hodinu bez vaší účasti, nebo 210 Kč,
když se aktivně zapojíte při podávání větví. K tomu 8 Kč za jeden
pytel,  ušetřit  můžete,  pokud  si  větve  necháte  sešpalíkovat  jen
takzvaně  na  plachtu.   Z důvodu  připojení  špalíkovače
na traktorek  jsme  určili  termíny  špalíkování.  V  dubnu  je
možné si objednat tuto službu v pátek 12. 4., 26. 4. a 3. 5., nebo
v sobotu 13. 4., 27. 4. a 4. 5. 2019. V těchto termínech si nahlaste
špalíkování  na telefonním čísle  571 655 142 na obecním úřadě.
Závěrem jen to, že obec na této službě nevytváří zisk. Bere to jako
službu občanům. 

Malý přehled akcí v obecní knihovně, kde se setkáváme,
nejen  při  výpůjčce  knih,  ale  také  při  příležitostných  besedách,
které  byly  z důvodu většího  počtu zúčastněných přesunuty také
do Zasedací místnosti  OÚ Vigantice.  Besedy jsou již pravidelně
plánovány na čtvrtek od 17:00 hodin.

Bolívie očima dobrovolníka -  čtvrtek 24.  ledna 2019
byl  ve  znamení  cestování  po  Bolívii.  Cestopisná  přednáška
Stanislava  Kuchaříka  Bolívie  očima  dobrovolníka, kdy  jsme
nahlédli na tuto zemi očima 12 dobrovolníků z Čech, Slovenska
a Ukrajiny. Sešlo se nás 8 a předběžně jsme s panem Kuchaříkem
domluvili besedu o Rusku, kde také pobýval. 

Jaký  bude  rok  2019? Beseda  s astrologem
a numerologem Jiřím Kubjákem, která se uskutečnila ve čtvrtek
14.  února  od  17:00  hodin  v Zasedací  místnosti  OÚ  Vigantice.
V úvodu jsme se dozvěděli,  co znamenají  čísla roku 2019 a co

každé  číslo  znamená.  Podle
součtu  čísel  svého  narození,
jsme  se  seznámili  s tím,  co
nás  v tomto  roce  čeká.
Přednášku shlédlo 20 občanů. 

Svetlo  je  aj  za     oponou –
čtvrtek  28. února  2019.
Beseda  s Mariannou
Machalovou,  sochařkou,
která  tvoří,  aniž  by  viděla.
Beseda  o  knize  Kataríny
Kopcsányi,  která  vypráví
příběh mimořádné ženy, která
měla  všechny  předpoklady
nikdy  se  nestát  tou,  kterou
je…  Zatím  nejzajímavější
a pohodová  beseda,  kdy  paní
Marianna  povídala  o knize
a svém  životě.  Sochy  tvoří
25 let,  má  vytvořeno   něco
kolem   80 soch,  které

vystavuje zejména v Praze, ale také v cizině. Manžel Petr a dcera
Eliška  doplňovali  vyprávění  paní  Machalové,  plné  odhodlání
a obdivuhodné energie. Účast na této besedě byla 20 osob .

Tady jsou připravované akce na jaře 2019:
Čtvrtek 14. 3. 2019 / 17.00 - Osvobození Rožnovska 
Beseda  s profesorem  Milanem  Hambálkem  o  osvobozování
Rožnovska  a  poválečná  situace  doplněná  fotografiemi  z května
1945.
Čtvrtek 28. 3. 2019 / 17.00 - Jak bolí ultra trail
Beseda  s  Marií  Zelenou  nejen  o  horském  běhu  na  dlouhé
vzdálenosti.
Čtvrtek 11. 4. 2019 / 17.00 - Zuzana Maléřová
Beseda  se  spisovatelkou,  kterou  také  známe  z televizních

a rozhlasových
pořadů. 

  Jsme  rádi,  že
máte  o  přednášky
a  besedy  zájem
a po letní  odmlce
plánujeme
společně  s pomocí
Městské  knihovny
v Rožnově
p. Radh.  další
besedy  na  zimní
období,  o všem
budete
informováni
prostřednictvím
Infokanálu,  webu
a vývěskách v obci
Vigantice.
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Narozené děti v období od 1. 10. 2018 do 15. 2. 2019



Tříkrálová sbírka 2019

Ukliďme Česko – celorepubliková soutěž
V tomto  roce  se  Vigantice  opět  zapojí  do  této

celorepublikové akce, která je v naší obci naplánována na sobotu
6.  dubna,  sejdeme  se  u  obecního  úřadu v 9:00  hodin,  všem
budou  rozdány  ochranné  pomůcky.  Rozdělíme  se  do  skupin
a společně  obejdeme  vybrané  úseky  ve  Viganticích,  které
uklidíme.  Svoz  odpadu  zajistí  obec  Vigantice  a  na  závěr  akce
posedíme.  Je  připraveno  občerstvení  –  opečeme  si  špekáčky
a celou  akci  zhodnotíme  u  Skály.  Všichni  účastníci  obdrží
diplomy a malý dárek. Kdo by se chtěl zapojit do této akce, volejte
Haně  Foltasové  na  tel.  č.  734 278 891,  z důvodu  organizace
a odměny.

 

Naší obci  procházelo 9 skupinek koledníků,  děkujeme
za jejich  čas  a  ochotu  koledovat.  Vedoucí  skupiny  koledníků:
Anežka  Porubská,  Michal  Šaffer,  Luděk  Poruba,  Jana  Fárková,
Eva  Vičanová,  Iva  Vašková,  Markéta  Vičanová,  Monika
fabiánová  a  Lucka  Porubská.  Celkem  se  v naší  obci  vybralo
58 229 Kč. Obcházení skupinek koledníků bylo náročné, zejména
v letošním mrazivém počasí. Poděkování  patří těm, kdo otevřeli
a dokonce  připravili  pro zmrzlé  děti  čaj,  nebo  malou  dobrotku.
Paní M. Koláčkové děkujeme za krásné nové pláště pro Tři krále,
které vyrobila.
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Očkování psů a koček

Zpravodajství kulturní komise

Kulturní  komise  pod  vedením  Evy  Štreitové  letos
sestavila na jaro bohatý program a budeme rádi, když se akcí námi
pořádaných zúčastníte.

V úterý  12.  března 2019  v 16.30 proběhne  již  druhá
lekce drátkování se Zinou Pechalovou, konat se bude ve druhém
patře obecního úřadu. V první lekci jsme si udělali rybičky (viz
foto) a příště budeme vyrábět DRÁTKOVANÁ VAJÍČKA. Cena
kurzu  je  100,-  Kč  za  lekci.  Bude-li  zájem,  domluvíme  se
na dalších kurzech.

Začátkem  března  bude  vyhlášeno  další  kolo
VÝTVARNÉ  SOUTĚŽE pro  všechny  věkové  kategorie,
letošním  tématem  jsou  Velikonoce (kraslice,  dekorace,..).
Vyhodnocení  soutěže  proběhne  formou  ankety  během
Velikonoční  výstavy  na  obecním  úřadu  13. 4.  Po  ukončení
výstavy  v 16.30  proběhne  v  obecní knihovně  vyhodnocení
soutěže, na které všechny zúčastněné srdečně zveme, všechna díla
budou oceněna.

Další  akcí  letošního  jara  je  VELIKONOČNÍ
PRODEJNÍ VÝSTAVA, která se bude konat v sobotu 13. dubna
od  13.00  do  16.00.  V zasedací  síni  OÚ  Vigantice  budou
k prohlédnutí  i  zakoupení  kraslice,  perníčky,  květiny,  dekorace
a další  výrobky,  které  k Velikonocům a jaru patří.  Doufáme,  že
výstavou  přispějeme  k dobré  jarní  náladě  a  všichni  budou
odcházet spokojení.

V sobotu  23.  března  v 17.00 Vás  srdečně  zveme
do restaurace  Tatra.  Karlovský  ochotnický  soubor  KOS,  z.s.,
z Velkých Karlovic přijede zahrát divadelní hru REVIZOR. Cena
vstupného je 100,- Kč. 

V sobotu 8.  6.  budou členky kulturní komise pomáhat
s organizací  DĚTSKÉHO DNE při  příležitosti  otevírání  nového
školního  hřiště.  Zajistili  jsme  na  tuto  akci  oblíbeného  klauna
Pepína Prcka – KLAUNIÁDA S BALÓNKOVOU SHOW. 

Krásné jaro za kulturní komisi OÚ Vigantice přeje 
Dita Votrubová

V sobotu 13. dubna 2019 od 11:00 hodin
před  budovou  OÚ  Vigantice,  proběhne  očkování
psů a koček. Cena očkování je 150,- Kč, očkovací
průkaz  si  vezměte  sebou,  pokud nemáte očkovací
průkaz, bude Vám vystaven za poplatek 5,-Kč. 

Uzávěrka dalšího čísla
  Zpravodaje je 1. června 2019.
  Příspěvky posílejte na e-mail:

mistostarosta@vigantice.cz
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Podle  kalendáře  má  ještě
jaro trochu času, ale pomalu se
začíná  ukazovat  svými
hezkými  dny.  Vypadá  to,  že
zima  už  je  opravdu  u  konce
a jak jsme ji s dětmi ve školce

prožili? 
Leden  jsme začali  týdenním lyžařským

kurzem na  Bílé  „Lyžujeme  se  Sluníčkem“,  měli
jsme ideální sněhové podmínky a skupinka našich
malých  lyžařů  si  tyto  dny s radostí  užívala.  Den
ode  dne  dělaly  děti  pokroky,  co  se  naučily,
to předvedly  na  závěr  kurzu  všem  přítomným
rodičům. Máme šikuly… J

Neopomíjíme  ani  „kulturu“,  za  dětmi
do školky  dvakrát  přijelo  divadélko,
s předškoláčky a většími dětmi jsme každý měsíc
jeli  do  Rožnova  p.  R.  na  divadelní  představení
v kině.  Máme  rádi  takové  dny,  je  to  malý  výlet
s hezkým zážitkem. 

21.  2.  se  školka  uzavřela  pro  děti,
protože ten den se  otevřela  pro princezny,  víly,
piráty  a  čaroděje,  prostě  pro  všechny  masky  –
konal se KARNEVAL! Užili jsme si ho se vším
všudy:  karnevalovým  rejem,  hostinou
(poděkování  i maminkám,  připravily  dětem
zdravé  mlsání).  Prošli  jsme  si  celou  školu,  ať
i školáci vidí, jak nám to sluší… J

No a ostatní dny jsme trávili tak, jak to
chodí ve školce… cvičíme, malujeme a tvoříme,
zpíváme a tancujeme, čteme si pohádky a příběhy,
hrajeme  si  spolu…  starší  děti  se  připravují
na zápis  do školy,  čas  letí  a  ani  se  nenadějeme
a bude to tady. Vůbec nemáme obavy, že by zápis
nezvládly,  máme  opravdu  šikovné  děti,  jsou
vnímavé  a  zvídavé,  s chutí  se  pouštějí
do „předškoláckých  úkolů“,  do  všech  činností,
které je rozvíjí tak, aby byly na školu připravené. 

Ale nepospíchejme, ještě nás čekají celé
4 měsíce společného času, než přijdou prázdniny.
Ještě spolu prožijeme hodně hezkých dní… J

Vám přejeme taky hezké dny, v pohodě
a spolu se svými dětmi. 

Za kolektiv MŠ Dana Barošová
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Základní škola a Mateřská škola Vigantice

Krátké zprávy z mateřské školy



Vánoční  prázdniny  utekly  jako  voda  a  po  návratu
do školy čekaly školáky  nové  zážitky.  Druhý lednový týden  se
nesl v duchu zimních sportů.  Od 7. do 11.  1.  se děti  MŠ a ZŠ
zúčastnily lyžařského kurzu ve Ski  areálu Bílá.  Letos  se počasí
i sněhové podmínky opravdu vyvedly a děti tak zažily týden plný
dobrodružství.  Celý  týdenní  kurz  byl  zakončen  lyžařským
závodem, ze kterého si všichni odnesli nejen zážitek, ale i diplomy
a sladkou odměnu.  První  tři  příčky obsadili:  3.  místo  – Martin
Děcký ze třetí třídy, 2. místo - David Stibor ze třetí třídy a místo
první  vybojoval  Míša  Vičan  ze  čtvrté  třídy.  Celý  kurz  se  moc
vydařil a společně se školáky se už nyní těšíme na příští ročník.
Stejně jako každý měsíc i v lednu proběhl sběr plastu a papíru,
v jehož  soutěžní  tabulce  drží  prvenství  žáci  školy,  nad  dětmi
ze školky,  i  tento  rok  se  soutěží  o  výlet.  Celá  soutěž  potrvá
do konce školního roku, a o vítězi tak není zdaleka rozhodnuto.
Ve čtvrtek 31. 1. bylo dětem rozdáno vysvědčení. Pro prvňáčky to
byla premiéra, proto se nemohli dočkat. Všechno dobře dopadlo
a pochval  a  jedniček  bylo  nespočet.  S  Únorem  začalo  období

soutěží a závodů, na kterých naše škola nemohla chybět. Ve středu
20. 2. proběhly závody ve šplhu o tyči na ZŠ 5. května, kde naši
školu reprezentovali: Martin Děcký, Sofie Židková, Dominik Nuc
a  Nikča  Růčková.  Školáci  byli  úspěšní,  Sofie  přivezla  medaili
za 1. místo a Marťa získal medaili za 2. místo. Tím však soutěžní
týden neskončil  a hned ve čtvrtek 21.  2.  vyrazil  Honzík Matůš
reprezentovat  naší  školu  na okresní  kolo  recitační  soutěže,  kde
získal  2.  místo.  Dalším úspěchem je umístění  Jonáše Šťastného
v literární soutěži Rožnovské knihovny "O poklad strýca Juráša,"
které se v oblastním kole zúčastnilo 124 žáků z devíti základních
škol. V kategorii 1. - 3. ročník obsadil Jonášek opět druhé místo
za prózu, tak jako v minulém roce. Všem výhercům i zúčastněným
moc děkujeme za reprezentaci školy.  V nadcházejících měsících
nás toho čeká opět mnoho. Kromě dalších kol soutěže ve sběru je
to  například  třetí  ročník  domino  mánie  a  nebude  chybět  ani
výtvarná  soutěž či  exkurze.  O tom,  jak to všechno dopadlo,  se
s Vámi podělíme zase v dalším vydání zpravodaje.

Kristýna Cábová

Jaro klepe na dveře, ale zima se nevzdává
První tradiční myslivecká akce v roce 2019 je

úspěšně za námi. Myslivecký ples se uskutečnil
v sobotu 19. ledna. Snažili jsme se připravit vše
tak, aby byla všeobecná spokojenost. Doufám, že
se  nám  to  podařilo!  Stálo  to  spoustu  práce

a příprav,  ale  podle  ohlasu  a  návštěvy  se  myslivecký  ples  stal
velmi oblíbený nejen ve Viganticích, ale i blízkém okolí. Kvalitní

hudba,  dostatek  občerstvení,  výborná  kuchyně,  bohatá  věcná
i zvěřinová  tombola,  přírodní  výzdoba,  která  letos  obzvláště
voněla,  protože byla  z jedle i  skoro už profesionální organizace
a vyprodaný  sál  potěšil  myslivce  jako  organizátory,  ale  máme
za to, že i zúčastněné. Myslivci Vám děkují za přízeň a zároveň
nás  to  zavazuje  i  nadále  organizovat  jak  ples,  tak  letní  večer
a pouť ve Viganticích.   
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Ze života základní školy

Aktuálně ze života Mysliveckého spolku Rysová Vigantice



Ještě  v prosincovém  vydání  Zpravodaje  jsme  si
pochvalovali, že nám i zvěři počasí vcelku přeje. Ale dlouho nám
nadšení nevydrželo. Napadlo hodně sněhu a ve vyšších polohách
našeho revíru  se ještě drží  zbytky  stále.  Silné mrazy vystřídalo
proměnlivé počasí, kdy se teploty výrazně střídají a rozdíly jsou
i přes 20°C mezi  dny.  To se taky projevilo  na spotřebě krmení
i v problémech dostat další krmivo do odlehlých krmelců. A proto
přišel vhod i sněžný skútr Josefa Fojtáška! 

Připravili  jsme  se  zodpovědně  a  investovali  značné
prostředky. Nakoupili jsme 60q ovsa, 50q ječmene, 46q cukrové
řepy, 2q kaštanů, 6q minerálů do krmiva, rozvezli jsme 7 balíků
senáže, nakoupili dostatek kamenné soli. Každý si ve vlastní režii
připravil seno, žaludy, kaštany mrkev i jiné dobroty. Ze skladů se
teď vymetají poslední zbytky.

Jde nám o to,  aby zvěř,  zejména  srnčí,  bez problémů
přešla na přírodní potravu. Už se dostane k ostružiníku a borůvčí,
které  doplňuje jádrem a senem u krmelců.  Je  to velmi  důležité
období. Neobešli jsme se však ani bez ztrát. Doposud jsme za celý
rok  zaznamenali  úhyn  17  kusů,  5  bylo  sraženo  auty  a  máme
nahlášeno 6 vysečených srnčat – skutečnost se dá jen tušit. 

Na druhou stranu nás může těšit,  že se začínají zvedat
stavy  zajíců,  kdysi  naši  nejrozšířenější  zvěře.  Probíhá  období
honcování a na každé větší louce se objeví několik párů. V jiných
létech  byli  taky vidět  koncem léta,  ale  na podzim a v zimě  se
ztratili.  Dá  se  to  přičítat  vedle  zemědělského  hospodaření
i predátorům. Zejména lišek je v našem revíru stále přemnoženo.
Přes  snahu  o  maximální  odlov,  kdy  jsme  tento  rok  doposud
odlovili  45  lišek,  je  jich  stále  hodně.  Jsou  už  mezi  námi
specialisté, kteří se aktivně tlumení této škodné věnují, především
Zdeněk Mikunda a Josef Žabka. Každoročně mají na kontě přes
10 lišek.

Kromě  lišek  jsou  však  i  vysoké  stavy  jezevců,  kun,
pytlačí  nám psi  a toulavé kočky.  Klidně vidíte  kočku na noční
čekané  2 km v lese  od  obce.  No a  samozřejmě  je  přemnožená
pernatá dravá, která se podepisuje především na malých zajíčcích,
zpěvném  ptactvu,  ale  pro  výra  není  problém  ulovit  dospělého

zajíce i menší lišku a krkavci zase jsou schopni uklovat narozená
srnčata.

Na 9. března připravujeme Výroční členskou schůzi, kde
budeme  mimo  jiné  hodnotit  i  to,  jak  jsme  byli  úspěšní
v plánovaném  odlovu.  Ulovili  jsme  21  srnců  všech  věkových
kategorií, 7 srn a 11 srnčat. Zejména u srn a srnčat se nepodařilo
odlovit  ty  slabé  a  staré  kusy.  To  se  pak  nepříznivě  projevilo
i ve zmiňovaném úhynu. Odlovili jsme 6 kusů vysoké, z toho 5ks
holé a 1špičák. Doposud se nám podařilo odlovit 23 kusů černé
zvěře.  Celkově  jde o další  úspěšný lovecký rok.  Mělo by se to
příznivě projevit i na snížení škod na polích i v lese. Převážná část
zvěřiny jde na společenské akce, které myslivci pořádají, včetně
tombol, občerstvení na schůzích a jen malá část se rozdělí podle
aktivity jednotlivým členům.

Na druhou stranu se stává lov čím dál obtížnější. Nejen
tím, že se snížily stavy, ale i pohyb v revíru se neustále zvyšuje.
Sednete na posed a během hodiny přejde několik psíčkařů, nebo
běžkař, případně jiný turista a pak se objeví stádo ovcí s bačou se
psy.  Čekáte  hodinu  v koruně  dubu  na  Rysové  a  můžete  se
přestěhovat do jiné části revíru. Tam se zase pro změnu v lese těží
a traktor stahuje dřevo do tmy.  Většinou je těžké naplánovat si,
kde se posadit. Na Rysovou jde někdo na procházku v 10 hodin
večer  nevím  kam.  Čekáme  v Břízkách  na  lišky  3  hodiny  a  je
po lovu!
        Taky bychom uvítali, kdyby kůrovcová kalamita skončila, ale
ona nekončí a spíš vypadá,  že tu za dva tři  roky nebude žádný
smrkový porost. Ta masívní těžba ale nese i problémy. Cesty jsou
rozbité  a  nikdo  je  neopravuje.  Dostat  se  přes  natahané  bláto
k chalupě je hodně i pro čtyřkolku. A nikdo nic neopraví, ani cestu
po skončení směny neohrne.

 
Dokud  těžily  městské  a  státní  lesy,  nebo  družstvo,

investovalo se i do cest. Když město udělalo asfaltku do Končin,
tak tam ředitel  nepustil  2 měsíce ani osobní auto.  A teď je tak
rozbitá,  že  je  problém  k domům  v končinách  dojet  terénním
autem.  Na lesovozy se  naloží,  co se  vejde  po klánice  a taková
souprava  má  i  přes  30  tun.  Jak  to  pak  vypadá,  je  možné  se
přesvědčit na vlastní oči, na vlastí auto raději ne!

Dodělali jsme taky interiér myslivecké chaty, ale práce
nekončí.  Stále  se  vylepšuje  a  dodělává výzdoba.  Největší  podíl
na tom má člen výboru a správce chaty Petr Juříček. Dokládá to
i aktuální  foto.  Dokončila  se  taky  střelnice,  kterou  jsme
přestěhovali  do  prostoru  areálu  pod  vrhačky.  Josef  Fojtášek
postavil přístřešek střeliště, Vítězslav Baroš se postaral o dodělání
dopadové  stěny.  Zbývají  ještě  kosmetické  úpravy  zatravněním
terénu a obložit stěny střeliště. Jaroslav Juříček připravuje na jarní
brigády vyměnit  okapy na chatě,  pak se bude opravovat  fasáda
a připravujeme  přístavbu sociálního  zázemí  a  bourárny zvěřiny.
Na prvních brigádách opravíme i oplocení. Hodně nám pomohla
dokončená vodovodní přípojka. Už nemusíme vozit pitnou vodu,
ani se strachovat, jestli vůbec poteče!
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Společenské okénko: 
Mottem nás myslivců v závěru roku bylo: „Radujme se

společně o vánocích.“
Když už jsme u té společné radosti o vánocích, tak by

bylo dobré zmínit,  co nám přineslo radost a co ne. Radost nám
jistě  přináší  růst  platů,  zvýšení  důchodů,  nízká  nezaměstnanost.
Díky  tomu,  že  ekonomika  dlouhodobě  obstojně  roste,  lidé  si
mohou dovolit více utrácet.

Naproti  tomu  výrazně  rostou  ceny.  Bydlení  je  u  nás
dražší, než v západních státech, ale platy jsou u většiny třetinové.
Roste cena energií, pohonných hmot (Barel ropy stojí 65 dolarů
a cena PHM je 31 Kč a výš. Téměř stejná, jak v době krize v roce
2009, kdy cena ropy byla 150 dolarů za barel.) Někdo si na tom
pořádně  mastí  kapsy!  To se  následně promítá  do cen  potravin,
služeb a těch pro lidi nejpotřebnějších věcí. V konečném důsledku
z přidaných peněz se až tak zase běžní občané mít lépe nebudou.
Vyjma  snad poslanců,  kteří  si  chtěli  přidat  rovnou 20 tisíc,  ale
některým slušnějším to taky přišlo jako nehoráznost a tak si přidali
jen 9 tisíc. Celá demokratická opozice, hlavně ODS a STAN byla
proti zvyšování důchodů, minimální mzdy a taky proti proplácení
prvních  3  dnů  nemocenské.  Ale  při  schvalování  zvýšení  svých
platů  neprotestovali  a  jednotně  hlasovali  PRO!  –  možno
nahlédnout  kdo  jak  hlasoval  na  stránkách.   Tu  nemocenskou
zdůvodňovali zneužíváním. Že je to ale plně v kompetenci lékařů,
to jim nějak uniklo. Ještě aby i oni pobírali nemocenskou, to ne,
mají  plný plat!   Naproti  tomu protestovali  proti  EET.  Prý dělá
z drobných živnostníků a podnikatelů zloděje.  Divné myšlenkové
pochody ne?

Bohatnou u nás především banky, kterým za hypotéku
na bydlení zaplatíte 2x více, než je tržní cena nemovitosti.  Cena
bytu  2+1 je již  v řádech miliónů.  Banky už samozřejmě nejsou
naše. Rostou zisky nadnárodním řetězcům, které sice konečně taky
musely přidat svým zaměstnancům, kteří dělali za deset, dvanáct
tisíc.  K tomu  byly  obchodní  řetězce  ale  dotlačeny  nedostatkem
pracovních sil.

Čerpáme fondy z EU, ale taky tam platíme a část z nich
neumíme  ani  vyčerpat.  Miliardy  od  nás  tečou  nadnárodním
korporacím na dividendách. Ekonomické rozbory potvrzují, že je
to dvojnásobek dotací, které dostáváme. Teď to připomněl premiér
i kancléřce Merkelové a moc se jí to nelíbilo.

Ale zpátky do našeho kraje a problémům nám bližším.
Tady se po horách a lesích proháněli  medvědi,  pobíjeli  domácí
zvířata,  plenili  úly  včelstev.  Hnedtady  bylo  spoustu  ochránců
a velký  humbuk  kolem  toho.  Skoro  v každých  zprávách  jsme
viděli  lovce  s narkotizační  puškou,  stopaře,  přemísťovače
odchytové  klece,  ochránce  a  odborníky  na  medvědy  z několika
nazelenalých  spolků.  Nevěděli  ani,  kolik  vlastně  těch  medvědů
tady je. Škody jsou možná ve statisících a náklady na ten humbuk
jistě  taky  –  předpokládám,  že  jsou  za  to  placeni  a  nedělají  to
zadarmo.  Našli  si  někoho  z poškozených,  který  byl  ochoten
na kameru prohlásit, asi za dobrý úplatek, že by i přes způsobenou
škodu byl proti tomu, aby se medvěd odlovil. A tak se hledá, kdo
by medvěda chtěl. Zájem je minimální, v Tatrách jich běhá kolem

popelnic u hotelů plno.  
Hejtman Čunek projevil svým názorem dostatek odvahy

a zdravého rozumu. Je vidět, že mu jde především o bezpečnost
občanů  v kraji,  za  který  nese  zodpovědnost.  Jeho  stanovisko
medvěda  odlovit  je  logicky zdůvodněno škodami  a  bezpečností
občanů.  A  hned  se  strhla  kampaň  proti  Čunkovi.  Prostor
samozřejmě dostali jen ti z té správné strany. A svatou pravdou je,
že  mudrovali  hlavně  Pražáci,  které  to  nejvíce  zajímá.  Jinak by
vyváděli,  kdyby  se  takový  medvěd  potuloval  kolem  Prahy,
uvelebil  se  na  zarostlých  barrandovských  terasách,  nebo  se
potuloval po Stromovce.

Není to tak dávno, co byla plná televize a novin, když
divoká prasata navštěvovala po nocích okraje Prahy mezi Černým
mostem, Letňany a v jiných místech. Až jednou napadne medvěd
nějakého člověka, nedej Bože dítě, tak budeme vidět, jestli na sebe
někdo z těch ochránců vezme díl zodpovědnosti.  Stejné je to se
škodami. Platit je v tomto případě musí stát a my všichni z daní.
Proč ne ten, kdo takový postup prosazuje. Ale situace se tak nějak
vyřešila  sama.  Medvědi  buď  odešli,  nebo  zalehli  k zimnímu
spánku, nebo už spí napořád a najednou je klid! 

Taky se zamýšlíte, kdo povoluje stavby těch obrovských
hangárů  na  překládání  balíků  a  fotovoltaických  elektráren
na zemědělské půdě? Na silnicích už není k hnutí,  kolona střídá
kolonu, ucpaná města! K tomu se ochránci nevyjadřují, nebo na ně
nemají  páky,  nebo  seberou  nějaký  úplatek?  Dobré  je  každé
pracovní místo, ale hala 200x200m i větší a nejlépe hned několik
konkurenčních firem vedle sebe, ve které pracuje 20 lidí a zabere
s příjezdovými cestami a parkovištěm desítky hektarů zemědělské
půdy,  normálně  myslícímu  člověku  připadá  skoro  jako  zločin.
Každý si dovede představit tu hrůzu vyřídit  si stavební povolení
chatky na vlastním pozemku?

Tak to vypadá, že si dovolí jen na někoho, koho mohou
vydírat.  Třeba drobného zemědělce,  který  musí  sadit  to,  co mu
nařídí,  rozhodují,  kde  a  kdy  bude  sklízet,  co  pokosí  a  kdy.
Vyměřují,  jestli  si  nepřioral.  Jinak  máš  po  dotacích.  To  samé
rybáři a myslivci – co jim zakážeme a k čemu je přinutíme. A tak
se  stále  chrání  již  přemnožení  živočichové  od  krkavců,
kormoránů,  volavek,  vyder,  bobrů,  a  taky  medvědi,  vlci,  rysi,
pernatí dravci od orlů po ostříže. Jak jsou se škodami rybáři, nebo
jaké  jsou  počty  křepelek,  koroptví,  bažantů,  králíků,  zajíců
a zpěvného  ptactva,  to  ochránci  neřeší.  Z toho  žádný  profit
nekouká.  Pro některé myslivecké  spolky jsou náklady na škody
likvidační, protože je musí platit z vlastních prostředků. Neplatí je
stát, jak za rádoby ochránce! Kdy už to někomu dojde?

Někdy snad?
Myslivci z Vigantic Vám přejí především zdraví v tomto

chřipkovém  období,  hodně  radosti  a  spokojenosti  ve  Vašich
rodinách.  Děkujeme  za  přízeň  a  spolupráci  s Obecním  úřadem
a jeho  vedením,  blahopřejeme  ke  zvolení  členům  rady
i zastupitelstva. Rovněž vedení ZOD a Honebnímu společenstvu
děkujeme  za  přízeň,  porozumění  a  spolupráci  a  našim
spoluobčanům,  příznivcům,  podnikatelům  a  rodinám  děkujeme
za podporu. Moc si toho vážíme! 

Za myslivecký spolek Rysová Vigantice
místopředseda František Vaněk 
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Loňský rok jsme ukončili s 5 mládežnickými
družstvy  a jedním  družstvem  dospělých.
Podzimní část sezony 2018 - 2019 byla z pohledu
vedení  FK z  těch  úspěšnějších.  Mužstvo  starší
přípravky  pod  vedením  Filipa  Pikala  skončilo
v tabulce  na  prvním  místě  a zahraje  si  turnaj

o přeborníka  okresu.  Další  z našich  mládežnických  družstev
předpřípravka  pod  vedením  Viktora  Kožušníka,  Rostě  Mročka
a Ivoše  Januše  a  rovněž  mladší  přípravka  pod  vedením  Honze
Frydrycha hrají svá utkaní bez tabulek umístění, ale i přesto jsou
jejich zápasy plné bojovnosti  a zájmu o výsledek.  Poslední dvě
družstva  mladší  a  starší  žáci  hrající  krajskou  soutěž,  svými
výsledky moc neoslnili. Důvodem je malý počet hráčů a jejich ne
příliš velký zájem zlepšovat se. Tyto dvě družstva jsou sdružená
FK Vigantice - TJ Sokol Horní Bečva a doplněná o hráče s Dolní
Bečvy a Hutiska i tak je účast na tréninku a zápasech velice slabá.
Obě mužstva vedou Pavel Šturala, Bohumil Šulák a Pavel Roman.
Mužstvo  mužů  mělo  celkem  povedený  podzim  a  v  tabulce
1. A třídy jsou na 3 místě. Hráči, trenér Zdeněk Hoffman, vedoucí
Rosťa Malina  a masér  René Klust  odvedli  velice  dobrou práci
v přípravě  a  výsledky  se  dostavily.  Sezonu  jsme  ukončili  již
tradičním vánočním turnajem trojic. Všechny naše mužstva mají
naplánovanou zimní přípravu, která probíhá v halách a na umělé
trávě v Rožnově. Mládežnická mužstva se účastní řady halových
turnajů, 9. 2. 2019 jsme uspořádali halový turnaj na Horní Bečvě

pro družstva mladší a starší přípravky. Mladší přípravka skončila
druhá  a  starší  turnaj  vyhrála.  Starší  žáci  se  zúčastnili  turnaje
v Rožnově a skončili na 6. místě. Mužstvo mužů má naplánováno
5 přípravných utkání. První sehráli s týmem Ústí u Hranic, hrající
divizi  a  na umělce  v Rožnově  jsme prohráli  4:0.  Kulturní  akce
pořádané FK, je to tradiční Sportovní ples, který jsme uspořádali
1.  2.  2019  v  místní  tělocvičně  a  24.  2.  2019  jsme  uspořádali
Volební výroční schůzi na které bylo přítomno 32 členů. Jedním
z bodů výroční schůze byla volba nového výkonného výboru  FK
Vigantice. V hlasování byli zvoleni tito členové - Pavel Šturala,
David Bolcek,  Tomáš Bělík,  Jaroslav Paprskář,  Bohumil  Šulák,
Michal  Hrstka,  Rostislav  Malina,  Filip  Pikal  a  Zbyněk  Ondřej.
Odstupujícím členům výboru za jejich dosavadní práci děkujeme
a věřím,  že  budou  i  nadále  s výborem  spolupracovat.  Jedním
s plánů pro rok 2019 je zvýšení  počtu trenérů u mládežnických
družstev a najít zájemce na pozici  sportovního manažera klubu.
Zájemci  hlaste  se  na  tel.  739 457 933  nebo osobně  u  předsedy
Pavla  Šturaly.  Jaro  letošního  roku  bude  pro  náš  klub  velice
očekávaným  a  to  z  důvodu  dostavby  nového  hřiště  s  umělou
travou,  které  bude  pro  náš  klub  velkou  výzvou  do další  práce
a našim  hráčům  umožní  kvalitní  přípravu.  Závěrem  bych  chtěl
poděkovat obecnímu úřadu Vigantice v čele se starostou za velkou
podporu a sponzorům za jejich přízeň.

Za FK Vigantice předseda Pavel Šturala.
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